
Mondelinge vragen  PvdA over gevolgen uitspraak RvS afdeling bestuursrechtspraak 
18 december 2024  

 

Context: 

Op 18 december 2024 heeft de RvS een uitspraak gedaan in twee situaties waar intern 
salderen speelt. De RvS heeft een nieuw beoordelingskader vastgesteld dat direct van 
toepassing is. Dat heeft gevolgen voor alle lopende en toekomstige vergunnings-
procedures en ook voor activiteiten die tussen 1 januari 2020 en 1 januari 2025 met 
toepassing van intern salderen zijn gerealiseerd en waarvoor op grond van het oude 
beoordelingskader geen natuurvergunning nodig was. De Afdeling bestuursrechtspraak 
geeft voor deze gevallen een overgangsregeling tot 1 januari 2030. 

 

De fractie van de PvdA stelt de volgende vragen aan het college van GS: 

1. Hoe duidt u de gevolgen van deze uitspraak voor Overijssel, hoeveel (bij 
benadering) lopende aanvragen worden hierdoor geraakt en welke typen bedrijven 
c.q. activiteiten betreft het? 

2. Heeft deze uitspraak invloed op lopende  initiatieven rond het legaliseren van PAS-
melders?  Daarbij: kan, met de overwegingen van de RvS in gedachten, de 
maatregel van bemestingsverbod op provinciale pachtgronden, als compensatie 
om niet te handhaven bij PAS-melders, nog soelaas kan bieden? 

3. Is er zicht op aantal, aard en omvang van activiteiten die tussen 1 januari 2020 en 1 
januari 2025 zijn gerealiseerd zonder natuurvergunning op basis van intern 
salderen? 

4. Welke activiteiten heeft u in gang gezet, of gaat u in gang zetten, om in beeld te 
krijgen welke activiteiten onder de overgangstermijn vallen en om die activiteiten 
alsnog te toetsen op vergunbaarheid?  

5.  Met deze nieuwe beperking op het verlenen van vergunningen, bent u het met ons 
eens dat het Rijk nu eindelijk eens zeer voortvarend met generieke en geborgde 
maatregelen moet komen die de stikstofuitstoot beperken? Zo ja, hoe brengt u dit 
daar onder de aandacht? Zo nee, waar ziet u dan realistische kansen? 

 

PvdA 
Peter Hermans 


